
Lokalråds årsmøde
Tid: Mandag d. 27. maj kl. 18.30 2024
Sted: Det legende hus

Dagsorden:
1. Valg af dirigent
2. Fremlæggelse af rådets beretning
3. Fremlæggelse af rådets handlingsplan
4. Fremlæggelse af regnskab og godkendelse
5. Behandling af indkomne forslag
6. Valg af 2 borgere til Rådet i lige årstal og 2 borgere til Rådet i ulige årstal, heraf 1

med tilknytning til landbruget
7. Valg af 1 suppleant til de borgervalgte rådsmedlemmer
8. Valg af 1 revisor og 1 revisorsuppleant
9. Eventuelt

Referat:
Tilstede:
14 deltagere.

1)
Rådet foreslår Niels Jørgen Nielsen som dirigent. Han blev valgt uden modkandidat. Niels
Jørgen konstaterede, at årsmødet var lovligt indvarslet. Herefter overgik årsmødet til den
resterende dagsorden.

2)
DV fremlægger rådets beretning. Se indsat referat.

● Bål og madpakkehytte. Mange forslag til placeringer, er blevet gennemarbejdet. Arbejdsgruppen må
erkende at der ikke er ønske/opbakning til placering af hytten. Gadelys fonden er derfor kontaktet for
bevilling til at overføre de 130.000 kr. til Projekt Thomas Dambo Trold. Dette er Godkendt og overføres

● Senior venlige boliger:
○ Arbejdsgruppen har forskellige placeringer til vurdering. Pt. er der kommunikation med

kommunen om evt. køb af jord til at indgå i et projekt
○ Tekst fra Claus Udbye: Jeg har sammen med arbejdsgruppen for flere lejeboliger i byen og

direktøren for Social, sundhed og beskæftigelse besigtiget boligerne. Boligerne var meget
“trætte” og nedslidte kunne vi konstatere. Efter vores tur rundt i lejlighederne kommer der til at
ske følgende. Alle de ledige lejligheder bliver totalrenoveret med nye gulve, lofter, køkken mm -
denne opgave går boligselskabet i gang med inden sommerferien. Huslejen forbliver uændret
efter renovering. Boligerne bliver tilgængelig for alle og ikke kun ældre som det har været ind til
nu. Der bliver pt. Regnet på priser for at lægge to lejligheder sammen til een stor lejlighed,
således boligerne tiltaler flere. Ud over de almene lejeboliger som vi nu får istandsat - så
arbejdes der også på højtryk af arbejdsgruppen på etablering af private leje/ejerlejligheder.
Dette er en svær og ikke mindst økonomisk tung opgave, men jeg er sikker på at vi kommer til
at lykkes med denne opgave også. Der bliver inviteret til borgermøde hvor der vil blive
informeret om planerne. Jeg er glad på byens vegne over at der nu endelig sker noget positivt
på boligområdet i Sønder Felding.

● Legepladsen ved vandværket er blevet opgraderet og fået Skilte og
● præmie podie til Børneleg
● Trafiksikkerhed, fart og Støj Skjernvej.



○ Trafiksikkerhed i krydset ved Nørregade og Skjernvej. D. 22. maj har DV sendt til emne på
næste centerbykontaktudvalgsmøde med flg. Tekst: Vi har haft endnu en stor ulykke i krydset i
Sdr. Felding, hvor 3 biler var involveret. Vi har flere gang fremhævet vigtigheden af
trafiksikkerhed, samt spørgsmålet om penge til rådighed, netop i dette kryds

● Besøg af drift Herning Kommune inkl. Rundtur med Tonny og Lars:
○ Driften tager fremover affald med fra Brugsens Have
○ Tilbagemelding fra Thomas Hørby ang. Græsslåning:

■ Gl. Stadion, græsflade, klippes som månedsgræs
■ Petanque, Græsflade, klippes som månedsgræs
■ Naturområde Elkærvej, sti klippes som natur græs 1 gang årligt

● Cykelhandlingsplan: Plan er sendt i høring og vi synes der mangler nogle af vores input, Derfor et det
oplagt oplagt, at vi melder ind, at vi stadig forventer, at vores forslag bliver taget alvorligt og pointerer, at
det er en vigtig del af at give Sønder Felding forholdsvis nem adgang til offentlig transport. Det falder jo
fint i tråd med deres prioritering af cykeltiltag, der styrker ”hybrid” transport

● Busskuret i Nørregade: Kommunen melder tilbage: Der er lige nu ikke et ledigt skur, som er så lille, at
det kan stå der. Når Lene Ahle Skoubo har det, vil der komme et op

● Vi cykler sammen Cyklerne, kan evt. ligge ved Det Legende hus

Der er efterspørgsel på mere information omkring seniorvenlige boliger, DV sætter
arbejdsgruppen i gang.
Frederik Djernæs informerer, at der har været efterspurgt legeredskaber til lidt større børn på
legepladsen ved vandværket.
Jan Andersen spørger til muligheden for at trække græsklipning “hjem”, og dermed spare
penge. Umiddelbart vurderes det, at det ikke er muligt.
Lars Svane foreslår, at kontaktperson fra “cykelfællesskabet” inviteres med til næste
bestyrelsesmøde.
Beretningen blev godkendt.

3)
DV fremlægger rådets handlingsplan. Se indsat referat.

● Sammenlægning af foreninger i Sdr. Felding pt. startes ud med flg.
○ Borgerforeningen (Handels og Håndværker allerede lagt herunder) Lokalrådet

● Genetablering af jernbanebroen. Det er en forudsætning at en landmand kan købe det gamle
jernbanelegeme fra Skovbjergvej til Skjern Å, af kommunen.

● Grønne Nabofællesskaber. Foreningen er landsdækkende. Tanja som er tovholder i Sdr. Felding kunne
godt tænke sig at skabe flere grønne arealer i Sdr. Felding. Lokalrådet bakker op om målet

● Forbedring af Parkeringsforhold mellem Brugsen og Bageren, med optegning af parkering forbudt
● Trafiksikkerhed Nørregade/Skjernvej
● Byforskønnelse rest beløb 100.000 kr
● Cykelservicestander (som i Kragelund)

Tanja Ankerstjerne informerer om status for Grønne Nabofællesskaber.
Lars Svane foreslår at tilføje en cykelservice-stander til handlingsplanen.
Handlingsplanen blev godkendt.

4)
NJN fremlægger regnskab, som viser et negativt resultat på 588,90kr. Se bilag 1.
Der er en ekstraordinær udgift i år på gebyrkontoen, grundet betaling for brudt copyright på
et billede.
Årsmødet godkender.

5)



Ingen indkomne forslag.

6)
Valg af 2 borgere, heraf 1 med tilknytning til landbruget.
Michael Römhild genvælges som borgervalgt uden modkandidat.
Mogens Nielsen genvælges som borgervalgt uden modkandidat.

7)
Carita Jensen stiller op som suppleant til de borgervalgte rådsmedlemmer. Hun blev valgt
uden modkandidat.

8)
Niels Jørgen Nielsen blev valgt som revisor uden modkandidat. Kristian Hansen blev valgt
som revisorsuppleant uden modkandidat.

9)
DV foreslår konstituering øjeblikkeligt. Det accepteres af generalforsamlingen.
Der konstitueres med Dorthe Viborg som formand, Lars Svane som næstformand og Tonny
Dam Jensen som kasserer.
Frederik Djernæs anbefaler at arbejdsgruppen for seniorvenlige boliger arbejder tæt
sammen med udviklingsselskabet for Sdr. Felding og omegn.

Herefter afsluttes årsmødet ved Niels Jørgen Nielsen.

Efterfølgende kaffepause og derefter gik arbejdsgruppen for foreningssammenlægning
videre med arbejdet.

Referent: Tonny Dam Jensen



Bilag 1:


